
 
 

 

 

Zápis ze 107. schůze VV ŠSČR 

Praha, 26. dubna 2016 
 

Přítomni: Viktor Novotný, Marek Vokáč, Rostislav Svoboda, Jan Malec, Petr Pisk, Martin Petr, Jiří 

Havlíček 

 

Hosté: František Štross (generální sekretář ŠSČR), Jan Kolašín (sekretář a webmaster ŠSČR), Milan 

Petras (sportovní sekretář ŠSČR), Trang Nguyenová (administrativní pracovnice ŠSČR) 

 

1. Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele 
zápisu 

 

Schůzi zahájil ve 13:35 předseda V. Novotný. Zapisovatelem byl určen František Štross, ověřovatelem 

Viktor Novotný. 

 

2. Schválení zápisu ze 106. schůze VV ŠSČR   
 

Usnesení 107/1: VV ŠSČR schvaluje zápis ze 106. schůze VV ŠSČR. 

 

Příloha 1: Zápis ze 106. schůze VV ŠSČR 
 

3. Schválení programu 107. schůze VV ŠSČR 
 

  Bod programu Předkladatel 
1 Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu V. Novotný 

2 Schválení zápisu 106. schůze VV ŠSČR V. Novotný 

3 Schválení programu 107. schůze VV ŠSČR V. Novotný 

4 Zpráva předsedy ŠSČR V. Novotný 

5 Potvrzení usnesení per rollam F. Štross 

6 Kontrola úkolů F. Štross 

7 Provizní systém R. Svoboda 

8 Změna webu ŠSČR J. Havlíček 

9 Zpráva předsedy KM J. Havlíček 

10 Zpráva hospodáře R. Svoboda 



 
 

 

 

11 Zpráva předsedy KMK J. Kolašín 

12 Zpráva předsedy TMK M. Vokáč 

13 Zpráva předsedy STK J. Malec 

14 Zpráva předsedy OK F. Štross 

15 Zpráva sekretariátu F. Štross 

16 Různé   

17 Závěr   

 

Vzhledem k chybějícím podkladům k bodům Zpráva předsedy LK a Zpráva KR, bylo dohodnuto 

stáhnout tyto body z programu schůze 

 

Usnesení 107/2: VV ŠSČR stahuje body Zpráva předsedy LK a Zpráva KR z programu schůze. 

 

Usnesení 107/3: VV ŠSČR schvaluje program 107. schůze VV ŠSČR.  

4. Zpráva předsedy ŠSČR 

Zprávu předsedy uvedl V. Novotný. 

Sportovní dění 

5. 4. bylo na schůzce předsedů významných sportovních svazů s ministryní Valachovou a ministrem 

Babišem dohodnuto, že sportovní prostředí zastaví lobbing za odvody z hazardu přes Český 

olympijský výbor a spolehne se na příslib navýšení státního rozpočtu na rok 2017 na 6 miliard Kč, 

nahrazení darů od ČOV novým programem MŠMT s alokací 0,5 mld. Kč (což je ale méně než letošní 

odhad) a s příslibem přesunu veškerých příjmů z hazardu na sport do roku 2020 (cca 9-10 mld.). Tak 

byl i zákon o loteriích ve Sněmovně schválen. Znepokojující je osud tohoto programu v budoucnu, 

kdy MŠMT hovoří o programu v roce 2017 jako o mimořádném a v období 2018-2020 s ním není 

patrně počítáno, což by byla velká ztráta pro rozpočet ŠSČR.  

22. 4. schválila PS novelu zákona o podpoře sportu, která zavádí mj. rejstřík sportovních organizací a 

sportovců, do kterého se budou muset zapsat všechny organizace žádající o podporu, tedy vedle 

ŠSČR i oddíly (program VIII), přičemž by měla být možnost, že oddíly i jednotlivé členy zadá do 

rejstříku svaz. Bude ještě trvat, než se rejstřík vytvoří a vyjasní se všechny podrobnosti (měl by být 

použit pro dotace roku 2018, tedy pro žádosti podávané na podzim 2017), musíme ale zaktualizovat 

především adresy pobytu všech členů, protože vedle jména a data narození to bude údaj, který bude 

porovnáván se základním registrem obyvatel. Rejstřík pak má hlídat u každého člena údaj, kdy začal a 

přestal organizovaně sportovat (příp. působit jako trenér), čímž by stát přestal dotovat mrtvé duše ve 

sportu. Přestože tím i našemu svazu klesne podporovaná základna, z dotačního hlediska se nemusíme 

příliš obávat, protože existují odhady, že na jiné svazy dopadne opatření důrazněji.  



 
 

 

 

O 3 hlasy neprošlo Sněmovnou doprovodné usnesení o přípravě ministerstva sportu, nicméně i tak 

chce institucionální zastoupení sportu v ČR řešit jak ministryně Valachová, tak předsedu ČUS M. 

Jansta, protože hlavně je potřeba důkladně připravit a zvážit všechny varianty, aby se věci konečně 

pohnuly.   

Dotace MŠMT 
Byla rozdělena většina pro nás klíčových programů, a to celkem podle našich odhadů v rozpočtu. 

Ministryní avizovaný propad v prg. V o 5 % dopadl na šachy nakonec mírněji, přišli jsme o 3 % dotace 

oproti loňsku, obdržíme 6 072,6 tis. Kč. Tím jsme se zařadili mezi 32 svazů s nejmenším krácením, 13 

svazů bylo kráceno o 5 % a 29 svazů dokonce o 7 % či více. K tomuto rozdělení došlo na popud 

legislativců MŠMT, kteří trvali na uplatnění kritérií dle vyhlášení programu. Zástupci MŠMT přislíbili 

snahu řešit více krácené svazy, pokud se najdou ještě nějaké prostředky.  

Nově musí být 20 % dotace z programu V použito na sport mládeže, což nám nečiní zvláštní 

problémy. 

Dotace na reprezentaci a talentovanou mládež se prakticky nezměnily, obdržíme 471,4 tis. Kč na 

talentovanou mládež a zatím schválená 70% část dotace na reprezentaci též odpovídá loňskému roku 

(109 tis.).   

Složitější je situace u ostatních dotací, kde nelze předem odhadnout, jak dopadnou. Vzhledem 

k okolnostem a velkému tlaku jsme poměrně příznivě skončili u dotace na významné akce, kde jsme 

jako prioritní neolympijská akce uspěli s částkou 2 020 tis. na ME mládeže v Praze. Právě rozdělení 

tohoto programu se stalo terčem kritiky ze strany řady méně úspěšných svazů. 

Uspěli jsme i v novém programu X – Projekty pro sportování veřejnosti, kde jsme získali 203,4 tis. na 
projekt „Dědo, babi, naučte mě šachy“, který usiluje o rozšíření šachu mezi mládeží formou 
mezigenerační aktivizace na základě speciální metodiky. K projektu se diskutovalo ohledně jeho 
detailů a zajištění, připraví KMK. 
 
Peníze pro oddíly 
Zlepšené financování sportu přináší velkou výzvu pro oddíly a kluby. Trénování mládeže se dnes stává 

nikoliv jen nutností k přežití oddílu (oddíly bez mládeže nutně časem zanikají, což potvrzují i naše 

statistická data), ale i možností k získávání peněz z veřejných rozpočtů.  

Přestože ŠSČR aktivně vybízel k podávání žádostí v prg. VIII MŠMT, kde bylo letos poskytováno 1000 

Kč na každé dítě, tuto jednoduchou žádost poslalo jen velmi málo šachových oddílů. MŠMT nám 

neposkytne údaje, kolik dostaly na šachy víceoborové jednoty, tam si šachové oddíly musí peníze 

pohlídat v rámci TJ.  

Nakonec se zdá, že z více jak 3000 žádostí nepodpoří MŠMT jen nějakých 60, čímž téměř došlo 

k rozdělení alokovaných 360 mil. Kč a letos už pravděpodobně nebude další kolo v tomto programu. 



 
 

 

 

Pro rok 2017 se zde ale chystá významné navýšení prostředků (1 miliarda Kč), proto je potřeba, aby 

šachové oddíly pracující s mládeží byly aktivní. Program bude patrně otevřen i pro o.p.s. 

Obdobně by letos měly kraje opět vypsat dotace z peněz od ČOV z loterií (60 mil. Kč). Informujte se 

na svém krajském úřadě. 

Výhled 2017 

 Zjednodušení – elektronické podání 

 Zpřehlednění 

 Zpřesnění – žadatel, účel programu 

 Duplicity 

 Novela zákona o podpoře sportu 

 Projektové záměry (významné sportovní akce) 

 Rejstřík sportovců (žadatelů) 

 Víceleté financování (3 roky) 
Viz: záznam NSK 
 
Aktivity předsedy 
13. 4. jsem se účastnil porady předsedů svazů v rámci přípravy VH ČUS.  

15. 4. jsem v Turnově zahájil závěrečné trojkolo extraligy a následně do soboty jednal v rámci 

pracovní skupiny na profesionalizaci ŠSČR. 

23. 4. jsem zahájil turnaj O pohár starosty města Nymburk 2016. 

23. 4. jsem se účastnil VH ČUS za přítomnosti ministryně i premiéra Sobotky, kde bylo opět přislíbeno 

6 miliard pro příští rok. Jako předseda Legislativní komise jsem zabodoval s návrhem na úpravu textu 

aktualizace Stanov ČUS, která byla jako jediná z celého sportovního prostředí přijata. 

Různé 
1. Novoborský ŠK ve spolupráci s Ave-kontaktem připravují konkurzní nabídku na uspořádání 
Evropského klubového poháru 2018 v Praze. ČR by tak konečně mohla hostit tuto významnou soutěž 
s účastí předních světových hvězd a zároveň i využít 4 místa, na která má v soutěži právo (v konkurzu 
budeme soupeřit s Řeckem a Černou Horou – pozn. ověřovatele). 
 
Proběhla schůzka s M. Hubou ohledně evropských projektů financovaných z programu Erasmus+. V 
květnovém termínu (12. 5. 2016) chce M. Huba podat žádost o financování turnaje "Parity Cup", kde 
by hrála družstva složená ze dvou mužů a dvou žen (se součtem ELO do 8000). Zvažoval uspořádat 
turnaj v Praze, teď se přiklání spíš k uspořádání na Slovensku. Má zájem, aby se ŠSČR stal partnerem 
projektu. Chce získat partnery z 12 zemí, některé už se zapojily (Island, Izrael). Družstva zemí, které se 
zapojí do projektu, budou mít nárok na úhradu 80 % nákladu na dopravu, ubytování a jídlo. Ale za 
jednotlivé země nemusí být partnerem národní svaz, ale například i kluby, regionání svazy, obce 
apod. Projekty financované z programu Erasmus+ obecně vyžadují spolufinancování z vlastních zdrojů 
ve výši 20 % - v tomto projektu není třeba žádných zdrojů ze strany ŠSČR, protože oněch 20 % by 
uhradila zúčastněná družstva. Závazky nejsou žádné. Není však jasné, jaké přínosy pro ŠSČR by měl 
vstup do projektu. O tom se vede další diskuse. Jednání má na starost M. Petras. 

https://www.youtube.com/watch?v=u-3dQMYfUkw&index=24&list=PLD_48WTXRpqNwQXTMCf0IsCRP3E0EAIUW
http://www.europechess.org/events/bidding-procedure/bids-2017-2018/


 
 

 

 

  
V letošním roce má proběhnout další kontrola NKÚ dotací ve sportu. 
 

Usnesení 107/4:  VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy ŠSČR. 

 

Úkol 107/1: Organizačně se ujmout projektu „Dědo, babi, naučte mě šachy“ – KMK. 

 

Příloha 2: Zákon o podpoře sportu – vládní návrh 

 

Příloha 3: Zákon o podpoře sportu – verze senát 

      

5. Potvrzení hlasování per rollam 

Za uplynulé období neproběhlo žádné hlasování per rollam. 

6. Kontrola úkolů 
 

F. Štross informoval o průběžném plnění úkolů.  

 

Usnesení 107/5: VV ŠSČR bere na vědomí kontrolu úkolů. 

7. Provizní systém 
 
Hospodář R. Svoboda předložil k diskuzi návrh zásad na odměňování za zprostředkování nových 
zdrojů pro ŠSČR. 
 
1. Zprostředkovatel nabídne uzavření smlouvy mezi třetí stranou a ŠSČR na získání finančního či 

materiálního plnění. Zprostředkovatelem jsou osoby bez hlavního pracovního poměru v ŠSČR, ale 

také osoby v hlavním pracovním poměru k ŠSČR.   

2. Obsah uzavírané smlouvy, předmět plnění obou stran, musí odpovídat záměrům svazu a musí být 

dopředu projednán s příslušnými komisemi (např. KMK) a schválen předsedou svazu nebo 

generálním sekretářem (GS).  

3. Za zprostředkování plnění přísluší zprostředkovateli provize. Provize je vypočtena z plnění, které 

je sníženo o náklady, které svaz vynaložil na úhradu plnění vůči třetí straně (tím je např. výroba 

reklamních ploch a nápisů, panelů či předmětů, spotů v ČT, daňové náklady, náklady na věcné 

plnění požadované třetí stranou, apod.).  



 
 

 

 

4. Provize není vyplácena z prostředků z dotačních řízení vedených MŠMT, ČOV, ČUS a finančních 

plnění ze státního či krajských a obecních rozpočtů.  

5. Výše provize činí 25 % ze zprostředkovaného finančního plnění zprostředkovatelem, který není 

osobou v hlavním pracovním poměru v ŠSČR. 

6. Výše provize činí 10 % ze zprostředkovaného finančního plnění zprostředkovatelem, který je 

osobou v hlavním pracovním poměru v ŠSČR. Tato provize bude rozdělena mezi zaměstnance 

svazu ve formě mimořádné prémie ke mzdě, přičemž o jejím rozdělení mezi konkrétní 

zaměstnance rozhoduje GS. 

7. Provize je vyplácena i z opakujících se smluv za podmínky, že smlouvu opět zprostředkovává 

zprostředkovatel.  

8. Výše provize z věcného plnění bude určena individuálně před uzavřením smlouvy GS.   

9. Výše provize z grantového řízení je max. 10 % a před přihláškou do grantového řízení ji stanoví 

předseda svazu.  

10. Náklady vynaložené na zprostředkování smlouvy zprostředkovatelem, který není osobou v 

hlavním pracovním poměru v ŠSČR, jsou hrazeny touto osobou.  

11. Náklady vynaložené na zprostředkování smlouvy zprostředkovatelem, který je osobou v hlavním 

pracovním poměru v ŠSČR, jsou hrazeny ŠSČR.  

Schvalování těchto zásad proběhne na 108. schůzi VV ŠSČR. 

 

8. Změna webu ŠSČR 
 

Informace o aktuální situaci se změnou webu přednesl J. Havlíček. 
 
Dne 19. dubna proběhla kontrolní schůzka na Strahově ve věci zhodnocení stavu prací. Společnost 

Baader byla informována, že o tomto víkendu skončí poslední dlouhodobé soutěže. Může tedy 

stáhnout všechna data o této sezóně a web bude připraven na další sezónu. Společnost Baader má 

zatím přístup pouze k datům na db.chess.cz, ale ne k souborům. Ten jí ještě musíme zajistit kvůli 

ukládání souborů o soutěžích do databáze a jejich poskytování k prezentaci na webu (jde o přílohy u 

každé dlouhodobé soutěže). Společnosti Baader také ještě nedodal pan Šmajzr soubor *.xml ohledně 

uploadování aktuálních ratingů na web. Pan Šmajzr právě tuto aplikaci přepracovává, takže to ještě 

nestihl. 

Se zástupci společnosti Litea Solution jsem prošel některé mé připomínky k vyvíjeným webovým 

stránkám. Byl jsem informován, že společnost nasadila nový systém na sledování požadavků, do 

kterého dostanu přístup. Takto budu moci sledovat, jaký je stav řešení mých připomínek, kdo je řeší a 



 
 

 

 

budu do něj moci vstupovat s dalšími připomínkami. Významně se takto zefektivní naše komunikace. 

Očekávám, že v průběhu června dojde k dokončení díla.  

Usnesení 107/6: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu o změně webu ŠSČR. 

 

9. Zpráva předsedy KM 
 

Zprávu předsedy KM okomentoval J. Havlíček. 

 

Byly rozhodnuty konkurzy u národních mistrovství. Byl vždy jeden zájemce, takže KM nezbývalo než 

jen kontrolovat, zda splnil všechny požadavky. Pořadatelem MČech U10 a MČech U16 bude opět ŠK 

Světlá nad Sázavou. Turnaje se budou konat opět v Harrachově, tentokrát v jiném hotelu. 

Pořadatelem MMaS U16 bude SK Slávia Orlová a mistrovství se odehraje v Koutech nad Desnou. 

Zúčastnil jsem se pohovorů s kandidáty při konkurzu na celorepublikového manažera projektu „Šachy 

do škol“. Padla zde zajímavá myšlenka (pan Petras), že název projektu není optimální, že by měl být 

spíše „Šachy na školách“ nebo „Šachy ve školách“. Vypadá to jako slovíčkaření, ale znamená to, že 

šachy na školách vlastně již jsou (v družinách je hrají děti i když na školách žádné kroužky nejsou). 

Kdežto název projektu „Šachy do škol“ působí dojmem, že do škol chceme teprve proniknout. Stojí to 

za zamyšlení. Myslím, že je rozdíl, když přijdeme na MŠMT s tím, že chceme do škol proniknout nebo 

s tím, že tam šachy patří, protože tam již jsou, my tomu jen chceme dát řád a efektivitu. 

Také jsem jednal s krajským koordinátorem pro podporu nadání z Národního institutu pro další 

vzdělávání (NIDV). Dojednali jsme, že připravíme pro náš kraj vzdělávací kurz pro pedagogy a 

požádáme o akreditaci na MŠMT. Učitelé, kteří by tento kurz absolvovali, by mohli vést šachové 

kroužky na školách místo šachových trenérů. Pro učitele to má ten zásadní význam, že takový kurz je 

chápan jako zvýšení jejich kvalifikace (na rozdíl od kurzů pořádaných v rámci projektu ŠdŠ) a má vliv 

na jejich tarifní zařazení. Jsem toho názoru, že by bylo velice užitečné toto učinit v rámci celé ČR.  

Žádost, která se podává na MŠMT, mi nepřipadá složitá. Měli bychom pro to ale připravit vhodné 

podmínky. Především lokalizovat do začátku příštího školního roku maďarský portál a vyjasněním 

oprávnění k jeho používání. Také nám chybí příručka o šachové hře na patřičné grafické úrovni (stačí 

se podívat do škol na nabídky jazykových škol, nakladatelství a dalších organizací, ve sborovnách jsou 

jich spousty). 

Tato příručka by měla obsahovat proč vyučovat šachy na školách, ze začátku jasná krátká hesla a 

hlavně statistiky z mezinárodních projektů. Dále informace o situaci ve světě a pak i vztah k ostatním 

předmětům. Pro zájemce pak i detailnější informace.  

Termín do 2. května již nestihneme, ale do 27. července by to mohlo jít. Domnívám se, že takto 

bychom si otevřeli cestu do celé řady MŠ, ZŠ i SŠ v ČR. 



 
 

 

 

Diskuze: Projednávala se především zpráva výběrové komise z pohovorů s kandidáty na manažera 

projektu Šachy do škol. Výběrová komise se shodla na výběru dvou kandidátů – Miroslava Veselého a 

Terezy Rodshtein, kteří by se při vedení projektu dle všeho mohli výborně doplňovat. M. Veselý by se 

mohl věnovat především domácímu úseku projektu a T. Rodshtein zahraničnímu styku. Nutností je 

ovšem celou vizi projektu prodiskutovat s oběma zúčastněnými na společné schůzce a vyjasnit 

vzájemné okruhy činností a povinností, konkrétní finanční plnění a další záležitosti.  

Usnesení 107/7: VV ŠSČR po projednání vybírá jako vítěze konkurzu na manažera projektu Šachy do 

škol M. Veselého a T. Rodshtein. 

Usnesení 107/8: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KM. 

Úkol 107/2: Informovat účastníky konkurzu na manažera projektu Šdš o výsledku a organizačně 

zajistit společnou schůzku s vítězi konkurzu – sekretariát. 

10. Zpráva hospodáře 
 
Svou zprávu předložil R. Svoboda. 
  
Stav účtů a pokladen 
 

Účet  Stav 

Bankovní účet GE: 5.847.809,85 Kč 

Bankovní účet ERA – ČOV: 2.939.411,87 Kč 

Bankovní účet ERA – zasilatelství: 143.063,16 Kč 

Pokladna Praha, korunová: 25.134 Kč 

Pokladna Ostrava, korunová: 13.404 Kč 

Pokladna Praha, eurová: 3.706,76 Kč 

Termínovaný účet, JaT: 2.581.590,74 Kč 

Termínovaný účet, Artesa: 2.579.497 Kč 

Běžný účet, Artesa: 0,92 Kč 

Celkem 14.133.649,27 Kč 

 
Poznámka: stav bankovních účtů je k 22. dubnu a pokladen k 31. březnu 2016. 

Stav hospodaření 
V první čtvrtině roku proběhly pouze standardní výdaje, které odpovídají schválenému rozpočtu.  
Svaz nemá žádné závazky po lhůtě splatnosti. Výše pohledávek po lhůtě splatnosti je 4.244 Kč, z toho 
jsou tři faktury oddílům (viz správa OK), faktura ve výši 2.145 Kč za zápočet turnaje na FIDE a 
nedoplatek za účast MS mládeže 2015 ve výši dvakrát 460 Kč.  
 

Rozdělení dotací MŠMT 



 
 

 

 

Podrobně o nich informuje ve své zprávě předseda. Zde jen doplním, že dotace v Programu IV ještě 
rozděleny nebyly. K programu V ještě nebylo zasláno rozhodnutí o podmínkách jejich čerpání. Proto 
návrh smlouvy se Sdružením korespondenčních šachistů na čerpání jejich podílu na dotaci bude 
připraven pravděpodobně na příští schůzi VV. 
  
Dle rozhodnutí MŠMT č. 502016_6_067_A obdrží Šachový svaz ČR dotaci v programu VI ve výši 
2.020.000 Kč, která je poskytnuta na uspořádání ME mládeže v šachu Praze. Šachový svaz uzavřel se 
společností AVE-kontakt s.r.o. smlouvu na základě, které ji pověřil uspořádáním této akce. Na toto 
uspořádání převede AVE-kontaktu poskytnutou dotaci po podpisu smlouvy. 
  
Usnesení 107/9: VV ŠSČR schvaluje rozhodnutí č. 502016_6_067_A_AVE o poskytnutí dotace 

z programu VI ve výši 2.020.000 Kč  na uspořádání ME mládeže v šachu 2016 pro AVE-kontakt s.r.o.  

Usnesení 107/10: VV ŠSČR schvaluje po projednaných úpravách předložený návrh smlouvy o 

přidělení dotace z programu VI MŠMT uzavírané mezi ŠSČR a AVE-kontakt s.r.o. včetně jejich příloh.  

Úkol 107/3: Projednat návrh smlouvy s pořadatelem ME mládeže - R. Svoboda - do 15. 5. 2016. 

Příspěvek KŠŠ 
Na základě usnesení konference ŠSČR byla do rozpočtu svazu zařazena položka 10. 8. organizace 

sportu v KŠS v celkové výši 500.000 Kč. Podle původního návrhu Královohradeckého šachového svazu 

měla být určena na odměny funkcionářům krajských svazů, případně zajištění servisní činnosti pro 

krajské svazy (webové stránky, vedení účetnictví apod.). Pro rozdělení této částky mezi jednotlivé KŠS 

nebyla ani v návrhu KHŠS ani v diskusi či usnesení konference určena další pravidla. Obecně lze říci, že 

pokud má být příspěvek použit pro odměny funkcionářům, bylo by dobré tento stav využít a 

motivovat krajské svazy a jejich funkcionářský aparát k zamyšlení se na stávajícím stavem v krajích a 

současně je motivovat k určité inventuře vlastní činnosti. Jako příklad bych uvedl podmínky nového 

občanského zákona, které pro spolky (také pobočné) určují nové povinnosti. Kromě zápisu do 

rejstříku apod. je to např. povinnost zveřejnit v letošním výsledky hospodaření a účetní uzávěrku za 

rok 2014.  

Proto navrhuji k diskusi obecný nástin těchto pravidel:  
- příspěvek bude krajům přidělen rozhodnutím ŠSČR, jehož součástí budou i podmínky jeho 

vyplacení. Ty budou upřesněny do konce června. Měli by zde být např. povinnost aplikovat 
všechny požadavky nového občanského zákoníku na pobočné spolky v požadovaných 
termínech, zveřejnění a poskytnutí svazu výsledků hospodaření v roce 2014 a 2015 včetně 
daňových přiznání, užší spolupráce se ŠSČR (např. vyslání zástupce na schůzku v červenci do 
Pardubic atd).   

- podmínky budou pro všechny kraje stejné, proto bude všem KŠS rozdělena celá dotace 
rovným dílem, tedy každý KŠS obdrží 35.700 Kč, 

- aby byl snížen podíl administrativy, nebude příspěvek KŠS čerpán z programu V a tudíž ani 
kraje jej nebudou muset vyúčtovávat podle složitých pravidel MŠMT, 

- příspěvek bude krajům vyplacen ve dvou splátkách. První splátka ve výši 15.000 Kč bude 
převedena na účty krajů do 30. června 2016. Druhá splátka bude krajům po splnění 



 
 

 

 

smluvních podmínek vyplacena nejpozději do 31. 12. 2016 v závislosti na splnění smluvních 
podmínek. V případě jejich nesplnění může být příspěvek krácen případně vůbec nevyplacen.  

- pro poskytnutí předloží KŠS přehled na co byla či bude dotace použita. 
 
Usnesení 107/11: VV ŠSČR schvaluje návrh zásad přidělení příspěvku KŠS a pověřuje sekretariát 
zpracováním podmínek pro jejich vyplacení.  
 
Úkol 107/4: Zpracovat podmínky pro vyplacení dotace KŠS z položky rozpočtu V10.8 – sekretariát. 

Různé 
Daňové přiznání ŠSČR bude podáno prostřednictvím daňového poradce do 30. 6. 2016. 
 
Unesení 107/12: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu hospodáře. 
 

11. Zpráva předsedy KMK 
 

Zprávu KMK uvedl J. Kolašín. 
 
Na bleskovém turnaji k 50. narozeninám Michala Konopky jsme zorganizovali online přenos partií. 
Průměrné ELO účastníků bylo úctyhodných 2628 bodů. 

Byla podána žádost na pražský magistrát o poskytnutí městských reklamních prostor po dobu 
srpnového ME mládeže. 

Pavel Matocha nám zaslal žádost o podporu projektu světového rekordu v simultánce naslepo. KMK 
s ním vyjednala podmínky sponzorského plnění pro ŠSČR, akci považujeme za velmi pěknou možnost 
propagace ŠSČR i šachu obecně. 

Během extraligového trojkola byla sehrána historicky nejdelší rezultativní šachová partie. Její závěr se 
objevil jako hlavní upoutávka Branek, bodů, vteřin přímo během Událostí na ČT1. 

Vydali jsme tiskovou zprávu o závěrečném trojkole tht extraligy, dále jsme pro svazový YouTube kanál 
natočili videa a rozhovory s hráči i kapitány. 

Usnesení 107/13: VV ŠSČR schvaluje dotaci ve výši 15.000 Kč na překonání světového rekordu 
v simultánce naslepo a pověřuje předsedu V. Novotného sjednáním podmínek.  

 
Usnesení 107/14: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KMK. 

 
Příloha 4: Monitoring šachu březen 2016 
 

12. Zpráva předsedy TMK 
 

Zprávu předsedy TMK předložil M. Vokáč. 



 
 

 

 

 
Reprezentační úsek 

Mitropa cup Praha 2016 – soutěže se zúčastní dvě družstva mužů a jedno družstvo žen. Druhý tým 

mužů bude tvořen převážně úspěšnými účastníky MČR H20, účast potvrdili Jan Vykouk, Matyáš 

Marek, Jiří Rýdl, Thai Dai Van Nguyen. Konkrétní sestavy obou družstev budou uzavřeny po skončení 

MČR mužů. Rozšíření reprezentace ČR o jedno družstvo mužů vyžaduje zvýšení rozpočtovaných 

nákladů na celkem 183.000 Kč (schválený rozpočet 135.000 Kč) 

ME mládeže Praha 2016 – aktuální stav příprav v přiložených materiálech RTM. 

Reprezentanti ČR zařazení do svazového projektu ME mládeže Praha 2016: H18 – Nguyen Thai Dai 

Van, Jan Vykouk, Matyáš Marek, Marek Blahynka, Jiří Rýdl, Jakub Půlpán, Jan Havelka. D18 – Natálie 

Kaňáková, Martina Fusková, Jitk Jánská, Nela Pýchová. H16 – Jan Miesbauer, Arsenij Anaškin, Michal 

Jelínek. D16 – Blanka Brůnová, Ludmila Kopcová, Anna Tůmová. H14 – Alexandr Skalský, Lukáš 

Dolanský, Jakub Petr. D14 – Anna Marie Koubová, Karin Němcová, Kristýna Laurincová. H12 – Tobiáš 

Krejčok, Ondřej Skýpala, Lucian Vantuch. D12 – Anna Lhotská, Olga Dvořáková, Petra Píšová. H10 – 

Richard Stalmach, Štěpán Hrbek, Lukáš Petříček. D10 – Lucie Fizerová, Marie Vaňková, Natálie 

Szusciková. 

ME družstev do 18 let 2016, Slovinsko  
Předběžná nominace: Junioři - Matyáš Marek, Jakub Půlpán, Jiří Rýdl, Jan Vykouk. Juniorky A - Jitka 
Jánská a Natálie Kaňáková, Juniorky B (společný tým se Světlá nad Sázavou) Nela Pýchová a Simona 
Suchomelová. Trenérské zajištění (a doprava auty) David Kaňovský a Petr Pisk. 
 
Další podrobnosti k reprezentačním akcím mládeže ve zprávě RTM Davida Kaňovského v příloze. 

Úsek mládeže 
RTM David Kaňovský předkládá zprávu o individuálním tréninku za období duben 2015 – březen 
2016. 
Na webu ŠSČR byly již zveřejněny v bloku mládež aktualizované verze Listiny talentů ŠSČR a Rozdělení 
individuálních tréninků na období duben 2016 – březen 2017. 
Dále byly již na webu ŠSČR v bloku mládež – reprezentace zveřejněny propozice prvních dvou 
soustředění mládeže. 
 
KTCM 
Na webu ŠSČR byla již zveřejněna v bloku mládež – projekt KTCM opravená verze výpočtu rozdělení 
dotací projektu KTCM na jednotlivé kraje, v první rozeslané verzi byla objevena a opravena ve 
výpočtu drobná chyba ve výpočtu (prosím ty, kdo ji tehdy obdrželi, aby si soubor opravili). 
 
Usnesení 107/15: VV ŠSČR neschvaluje navržené úpravy rozpočtu reprezentace pro Mitropa Cup 
2016 a ukládá TMK jejich přepracování. 
 
Usnesení 107/16: VV ŠSČR schvaluje rozpočet ME družstev mládeže 2016. 
 



 
 

 

 

Usnesení 107/17: VV ŠSČR schvaluje rozpočet MS mládeže 2016. 
 
Usnesení 107/18: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy TMK. 
 
Úkol 107/5: Přepracovat rozpočet Mitropa Cupu 2016 – TMK. 
 
Příloha 5: Zpráva RTM 

Příloha 6: Závěrečná zpráva ind. tréninky 2015/2016 

Příloha 7: Listina talentů 2016 

Příloha 8: Individuální tréninky 2016/2017 

Příloha 9: 1. reprezentační soustředění mládeže 2016 

Příloha 10: 2. reprezentační soustředění mládeže 

Příloha 11: KTCM dotace 2016 
 

13. Zpráva předsedy STK 
 

Zprávu STK uvedl J. Malec. 
 
Byly ukončeny ligové soutěže, bez problémů. 
 
Připravuje se schůze rozšířené STK 15. 5. v Havlíčkově Brodu v Hotelu Slunce a s tím související 
příprava propozic sezóny 2016/2017. 
 
Pokročila příprava návrhu sportovního kalendáře 2016/17, zatímní verze pro schůzi STK v příloze. 
 
Probíhá konkurz na vedoucí skupin ligových soutěží (na 3 roky od 2016/17 počínaje) - aktuálně STK 
vybírá z převisu zájemců. 
 
Probíhá konkurz na MČR juniorek a polofinále juniorů (uzávěrka 20. 5.). 
 
Byly schváleny propozice MČR seniorů, včetně příspěvku pro účast na domácím MS pro úspěšné 
z MČR. 
 
Termín Slovenskočeské extraligy žen 2016 byl, po neúspěšném hledání vhodnějšího termínu, nakonec 
stanoven dle původního záměru SŠZ na 21. - 26. června v Liptovském Mikuláši. Termín bohužel 
koliduje s Mitropou. Byly schváleny a zveřejněny propozice. 
 
Usnesení 107/19: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy STK. 
 



 
 

 

 

Příloha 12: Návrh sportovního kalendáře 2016/2017 
 

14. Zpráva předsedy OK 
 
Zprávu OK okomentoval F. Štross. 

Byly zpracovány seznamy od oddílů k registraci členů na rok 2016. K 22. 4. 2016 nezaslaly seznam 
ještě oddíly Sokol Červený Kostelec, TJ Sokol Horní Čermná a ŠK Lipůvka.  
 
K 22. 4. je registrováno 17.102 členů, z toho 11.728 aktivních a 5.374 neaktivních. 
 
Podzimní fakturu stále ještě neuhradily 4 oddíly: TJ Semily - 655 Kč, Agentura GARDE Calcio Olomouc 
- 500 Kč, Šachový klub Milovice HRAD - 100 Kč a ŠK Česká Lípa - 24 Kč (pozn. zapisovatele: během 
schůze uhrazeno předsedou V. Novotným). Faktura ŠK DDM Varnsdorf je již plně uhrazena. 
 
Do ŠSČR byl přijat nový pražský oddíl GPJP CHESS CLUB. 
 
Klasifikační subkomise řešila kuriózní žádost o odebrání výkonnostní třídy KM z důvodu, že žadatel 
údajně hraje tak špatně, že si tuto třídu nezaslouží. Zároveň by poklesem na 1. VT získal novou 
motivaci si KM znovu uhrát. V legislativě ŠSČR není uvedeno nic o snižování nebo zániku 
výkonnostních tříd. Komise po projednání konstatovala, že výkonnostní třída je technická norma, se 
kterou by se nemělo uměle manipulovat, a proto žádosti nevyhověla. 
 
Diskuze: V krátkosti se diskutovala otázka práv členů s pozastaveným členstvím. Dohodnuto zaslat 
toto téma k vyjádření Legislativní komisi. 
 
Usnesení 107/20: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy OK. 
 

15. Zpráva sekretariátu 
 
Zprávu sekretariátu předložil F. Štross. 

Na magistrát Hl. města Prahy byla podána žádost o dotaci na MČR v bleskovém šachu 2016 a ve 
spolupráci s KMK i žádost na využití reklamních ploch městského mobiliáře k propagaci Mistrovství 
Evropy mládeže 2016. 
 
Z Městského soudu přišlo usnesení ohledně zápisu ŠSLK do Spolkového rejstříku jako pobočného 
spolku ŠSČR. Žádosti nebylo prozatím vyhověno z důvodu několika připomínek a chybějících 
potvrzení. Na nápravě se ve spolupráci se ŠSLK pracuje. 
 
ŠSČR byl zaregistrován v programu Erasmus. To umožňuje zapojení do mezinárodních projektů 
s podporou tohoto programu. 

http://www.chess.cz/db/clen.php?oid=80601&onazev=GPJP%20CHESS%20CLUB


 
 

 

 

Zahájeno bylo přihlašování domácích hráčů na ME mládeže v Praze. K přihláškám byla zřízena 
speciální e-mailová schránka me2016@chess.cz, která chodí J. Kolašínovi, D. Kaňovskému a M. 
Petrasovi. Momentálně je evidováno 17 přihlášených hráčů. 

Na ME žen v Rumunsku byla přihlášena reprezentantka Tereza Rodshtein včetně zajištění letenky. 

Byl vyřízen přestup Joany Worek z POL do CZE. 

Webmaster zveřejnil dočasný web Mitropa Cupu 2016 a zároveň zpřístupnil práva Kateřině 
Šmajzrové, která vytvoří konečnou verzi. 

Byly uzavřeny smlouvy s pořadateli MČR žen v rapid šachu, MČr družstev mladších žáků, MČR 
družstev starších žáků a MČR HD8. U soutěží Pohár ČR v rapid šachu družstev a MČR v bleskovém 
šachu družstev je potřeba stanovit termín konání soutěží. 

Byly připraveny smlouvy s trenéry a rodiči v rámci individuálních tréninků 2016/2017. 

Pro Konferenci ŠSČR 2017 byl na sobotu 25. února předběžně zarezervován sál v Hotelu Slunce 
v Havlíčkově Brodě. 
 
V sídle ČUS byly organizačně zajištěny pohovory s kandidáty na vypsaný konkurz manažera projektu 
Šachy do škol. 

Byly objednány, doručeny a rozeslány poháry a medaile na soutěže družstev mládeže, které končí o 

víkendu 23. – 25. 4. 

Na FIDE byly odeslány žádosti o titul IM pro Nguyen Van Thai Vana a Matyáše Marka. 
 
Na FIDE byla odeslána a následně kladně vyřízena žádost o licenci rozhodčího pro Martina Medka. 
 
U profesionálního překladatele byl přeložen návrh smlouvy s Learningchess. 
 
Pořadatelům pěti turnajů byly odeslány pamětní listy Věry Menčíkové. 
 
GS se 20. 4. zúčastnil semináře Právo ve sportu pořádaného advokátní kanceláří Schönherr. 

Elektronické šachovnice byly zapůjčeny na turnaje Chess Masters a Chess Ladies, finále tht  Extraligy a 
na finále extraligy dorosteneckých družstev, odkud budou převezeny rovnou do Ostravy na MČR 
mužů a žen. 

Připravuje se zveřejnění informace o Přeboru škol ve Věstníku MŠMT – termín 5. 5. 2016. 

Byla vystavena osvědčení pro trenéry IV. Třídy ve Vyškově (únor 2016 – opravný termín). Stále 
nedorazily podklady ze školení trenérů v Rumburku. 

Usnesení 107/21: VV ŠSČR schvaluje P. Michalíkovi a J. Worek uhrazení přestupního poplatku za 
změnu federace ve výši 250 euro. 

mailto:me2016@chess.cz


 
 

 

 

Usnesení 107/22: VV ŠSČR schvaluje proplacení zálohové faktury pořadatelům MČR mužů a žen 2016 
ve výši 300.000 Kč. 
 
Usnesení 107/23: VV ŠSČR schvaluje s platností od 1. 5. 2016 navýšení platového výměru M. 
Petrasovi z 21.000 Kč na 23.000 Kč. 
 
Usnesení 107/24: VV ŠSČR bere na vědomí informace ze sekretariátu. 
 
Úkol 107/6: Zkontrolovat ES ohledně poplatku za změnu federace ve výši 250 euro a případně 
navrhnout doplnění – Legislativní komise. 
 

16. Různé 
 

Termín a místo 108. schůze VV ŠSČR 

108. schůze VV ŠSČR se uskuteční v úterý 24. května v Praze od 13:30. 

 

Změna termínu 111 schůze VV ŠSČR 

Bylo dohodnuto, že 111. schůze VV ŠSČR se přesune z 27. 8. na 13. 9. 

 

17. Závěr 
 

V. Novotný poděkoval všem za účast a konstruktivní jednání a ukončil schůzi v 18:45. 

 

 

 

.....................................          ..................................... 
Zapsal:  František Štross                                     Ověřil: Viktor Novotný 
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